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Zápis ze zasedání Zastupitelstva Jihočeského kraje  KHEJ, org. odd. 

ZASTUPITELSTVO JIHOČESKÉHO KRAJE 

ZÁPIS 

Číslo zasedání: JEDN-Z-9/2021 
Místo konání: Kruhový sál Krajského úřadu Jihočeského kraje, U Zimního stadionu 2, 2. n.p. 

č. 2008, České Budějovice 
Datum konání: 8. 7. 2021 od 10,00 hod. 
Přítomni: dle prezenční listiny 
Omluveni: P. Blížilová, J. Fišer, Š. Heller, R. Huneš, P. Klíma, F. Konečný, J. Krob, D. 

Leština, L. Mareš, Š. Pavlík, P. Sojka, H. Šťastná, J. Smitka (dále nepřítomní 
zastupitelé J. Zahradník, J. Knot) 

Hosté: dle prezenční listiny  

Předsedající: M. Kuba 

Ověřovatelé: A. Krák, L. Hetešová 

 
1. bod programu 
Zahájení 
 

9. zasedání zastupitelstva zahájil hejtman Jihočeského kraje Martin Kuba, přivítal přítomné zastupitele a 
současně sdělil důvod svolání zasedání v mimořádném termínu - pomoc jižní Moravě po katastrofální 
mimořádné události. Dále konstatoval, že je přítomna nadpoloviční většina zastupitelů (40), zastupitelstvo 
je schopno platně jednat a usnášet se. Uvedl, že do zahájení zasedání se omluvili zastupitelé: Petra 
Blížilová, Jiří Fišer, Šimon Heller, Robert Huneš, Pavel Klíma, František Konečný, Jan Krob, Dan Leština, 
Lukáš Mareš, Štěpán Pavlík, Petr Sojka, Hana Šťastná, Jan Smitka. 
 
Za ověřovatele zápisu 9. zasedání zastupitelstva kraje byli navrženi: A. Krák, L. Hetešová 
 
Hlasování č. 1 o návrhu na ověřovatele zápisu:  
39/1/0 (pozn. M. Přibáň – omylem se při hlasování překliknul) 
(pro/proti/zdržel se) 
Návrh byl přijat. 
 
Dále M. Kuba sdělil, že na dnešním zasedání není nutné volit návrhovou a volební komisi, jediným 
pracovním bodem programu zasedání je návrh „Finanční pomoc oblastem na Moravě postiženým živelní 
katastrofou“, podklad byl rozeslán předchozí den předsedům zastupitelských klubů a členům 
zastupitelstva a současně ho mají všichni zastupitelé na svých stolech. 
 

Hlasování č. 2 o programu zasedání: 40/0/0 
Návrh byl přijat. 
 

Schválený program: 
1. Zahájení 
2. Finanční pomoc oblastem na Moravě postiženým živelní katastrofou (MUDr. Martin Kuba, návrh 

č. 283/ZK/21) 
3. Různé, diskuze 
4. Závěr 

 
2. bod programu  
Finanční pomoc oblastem na Moravě postiženým živelní katastrofou 
Předkladatel: MUDr. Martin Kuba  
- materiál reaguje na situaci na jižní Moravě; po konzultacích s hejtmanem Jihomoravského kraje byla 
hledána pomoc, která by byla co nejefektivnější; je přesvědčen, že problém bude se stavebním 
materiálem, se dřevem na krovy, se stavebními firmami; kraj přichází s projektem „Krovy pro Moravu“ a 
po konzultaci s kluby je připraven k odhlasování finanční dar ve výši 4 mil. Kč (vždy 1 mil. Kč pro obce 
Hrušky, Lužice, Mikulčice, městys Moravská Nová Ves), dále je navrhováno poskytnout věcný dar ve výši 
12 mil. Kč - řezivo na obnovu krovů, střech, včetně dopravy na místo (na 1 krov cca 20 m3 řeziva, 20 
krovů do každé obce); kraj požádal Krajské školní hospodářství, p. o. (dále jen KŠH), aby použilo dřevo 
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z vimperského polesí; částka 12 mil. Kč byla v této chvíli spočítána podle ceny kulatiny, řeziva, práce a 
dopravy na místo; se starosty obcí bude komunikováno a kraj je připraven podle projektů, které obce 
dodají, krovy nařezat, naložit a dovézt až na místo.  
 
Diskuze: 
J. Soumar – poděkoval za připravený materiál a za svolání mimořádného zasedání zastupitelstva, 
materiál je připravený podpořit; vznesl dotaz na uvedení třetích osob, od kterých bude nakupována více 
než polovina dřeva a zda by nebylo lepší poslat obcím vyšší finanční pomoc (peníze by byly poslány 
okamžitě); další otázku směřoval k odhadovaným nákladům na odvozní soupravu; 
 
T. Hajdušek – informoval zastupitele, že součástí odůvodnění je i příslušná rozpočtová změna a 16 
mil. Kč se uvolňuje z krizové rezervy rozpočtu, kde je dostatek prostředků (krizová rezerva činí 63 908 tis. 
Kč); ve svém vystoupení dále vzpomněl povodně z r. 2002, kdy kromě okamžité pomoci byla třeba i 
pomoc následná materiální při obnově zničených majetků; vítá i to, že finanční dar půjde ve prospěch 
obcí (starosta a jeho tým mají vždy nejpodrobnější informace a dokážou s prostředky nejlépe naložit); 
 
M. Kuba – k J. Soumarovi uvedl, že od KŠH dřevo kraj nakoupí (na Moravě budou mít problém dřevo 
zpracovat a je výhodné, že zde v našem kraji bude materiál nařezán); detailní kalkulaci na dopravu může 
sdělit ředitel KŠH, je to napočítáno s celou dopravou; 
 
J. Hořánek – uvítal, že pomoc je pro postiženou část Moravy, nikoliv pro vlastní zviditelnění; dále zmínil 
přílohu č. 5 materiálu, návrh darovací smlouvy: v čl. II.3 je uvedeno „hodnota daru činí“ – požádal o snahu 
držet cenu co nejnižší za režii, obdarovaní budou nad částku 15 tis. Kč platit daň z příjmu; dále je příloze 
č. 5 v darovací smlouvě – na str. 2 materiálu, část II.5 je uvedeno „převzetí daru bude stvrzeno podpisem 
„dárce“ při převzetí – navrhuje opravit slovo „dárce“ na „obdarovaného“; 
 
J. Roubíček – uvedl, že město Tábor šlo cestou podpory i pro další obce a dotazuje se, proč kraj 
nepodpoří i další obce a město Hodonín, kde tornádo postihlo severozápadní a severní část Pánov; 
 
M. Kuba – odpověděl, že po konzultacích s krizovým řízením Jihomoravského kraje byly navrženy obce 
s nejmenším rozpočtem a s největším postižením; kombinace pomoci je různá, považuje za symbolické a 
důležité poslat 80 krovů na konkrétních 80 střech a finance poslat nejvíce postiženým obcím; zvolená 
varianta byla konzultována s předsedy politických klubů; 
 
J. Martanová – zvolená věcná pomoc je velmi skvělým nápadem; zmínila i důležitost finanční pomoci;  
 
J. Bartošek – upozornil, že jedna věc je finanční pomoc a druhá věc je schopnost nakoupit stavební 
materiál, se kterým bude v momentální situaci problém; je přesvědčen, že navrhovaná pomoc je velkým 
přínosem; 
 
J. Švec – uvedl, že město Lišov disponuje s 600 ha vlastních lesů a nabídl v případě problémů pomoc 
s nákupem dřeva; 
 
M. Kuba – poděkoval J. Švecovi za nabídku, nabídka bude sdělena řediteli KŚH; 
 
T. Hajdušek – vyjádřil se k příspěvku J. Hořánka: předpokládá, že hodnota daru bude vyčíslena 
v pořizovací hodnotě a domnívá se, že dary jsou u příjemců osvobozeny od daně z příjmu (podle § 4a, 
písmeno k/ zákona o dani z příjmů), je zde možnost osvobození od daně, nedomnívá se, že by na straně 
příjemců byl problém se zdaněním; předložený návrh považuje za vyvážený a adresný a materiální 
pomoc je stejně cenná, mnohdy i cennější než pomoc finanční; 
 
P. Hroch – za klub Jihočeši 2012 podpořil předložený návrh; k dotazu J. Soumara sdělil, že 23metrový 
návěs odveze cca 2-3 krovy podle rozsahu; současně zmínil probíhající soutěž na dopravce; je rád, že 
v minulosti byla podpořena výstavba nové pily KŠH ve Smrkovicích; 
 
F. Talíř – s odůvodněním podpořil předložený smysluplný návrh (hovořil i s tesaři, kteří pracovali 
v postižených obcích); 
 
I. Stráská – touto pomocí dáváme lidem to, co potřebují (každá pomoc je symbolická a nemůže 
postihnout všechny); 
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M. Kákona – dotaz, zda KŠH bude soutěžit dodávku dřeva; z vlastní zkušenosti zmínil, že oblast Pánov je 
silně poškozena a je otázkou, zda nesnížit množství dřeva a nerozšířit dotaci o 1 mil. Kč pro město 
Hodonín; 
 
M. Kuba – upozornil, že má snahu vždy všechny kluby v předstihu seznamovat s předloženými materiály, 
ovšem na dnešní zasedání žádný jiný návrh nebyl předložen; byl připraven materiál upravit dle 
případného požadavku;  
 
V. Kovářová – Piráti podporují finanční pomoc a líbí se jim i materiální pomoc, ovšem materiál obdrželi 
včera odpoledne, schůze klubu proběhla večer a nepovažovala za adekvátní kontaktovat hejtmana ve 
večerních hodinách; na detailní informace se chtěli doptat přímo na zasedání; 
 
M. Kuba – oponoval, že dotazy M. Kákony nepovažuje za detailní věci a současně informoval všechny 
opoziční zastupitele, že je mu možno volat kdykoli; 
 
L. Korytářová – sdělila, že se domnívá, že je dobré se doptat na všechny potřebné informace; je třeba si 
uvědomit, že materiál bude kraj využívat z KŠH a apelovala na to, aby těžební práce probíhaly 
adekvátním šetrným způsobem 21. století;  
 
M. Kuba – zopakoval, že by zde neměla být otevírána debata o počtu obcí, kterým bude poskytnuta 
pomoc či o výši poskytnuté částky; KŠH těží podle 21. století; zmínil symboliku jihočeských lesů; 
 
M. Kákona – vysvětlil, že se z pracovních důvodů nemohl zúčastnit schůze klubu a nyní se doptává; 
J. Roubíček při svém vystoupení sdělil adekvátní věc (poškození městské části Pánov); zopakoval dotaz, 
zda KŠH jako příspěvková organizace bude soutěžit dodávky dřeva v režimu veřejných zakázek; 
 
M. Kuba – odpověděl M. Kákonovi kladně; 
 
T. Hajdušek – s respektem pro různost názorů se vyjádřil k přístupu Pirátské strany; dále se ve svém 
příspěvku vrátil k povodním r. 2002, kdy uvedl příklad z obce Katovice; existují situace, kdy přílišné 
diskuse škodí; je třeba vyslat signál, že Jihočeši disponují se dřevem a poskytnou materiální pomoc 
postiženým obcím na Moravě a starosta se svým týmem mají nejdetailnější informace a ví nejlépe, jak 
s penězi naložit; požádal přítomné zastupitele o jednotnou podporu a pomoc Moravě; 
 
M. Kuba – k M. Kákonovi zmínil, že veřejná organizace KŠH má zákonem dané parametry, dle kterých 
bude nakupovat; předseda Kontrolního výboru může tyto kroky prověřit; 
 
I. Stráská – zopakovala, že pomoc je symbolická a mělo by se konat rychle; nikdy nemůžeme pomoci 
každému; dále poznamenala, že by stálo za zvážení k pomoci využít např. žáky učňovských středisek 
v rámci praxe; 
 
M. Kuba – upozornil na přítomnost ředitele KŠH, který by mohl některé dotazy podrobněji okomentovat; 
 
J. Soumar – za klub Pirátů se ohradil, diskusi považuje za věcnou; dotazy kolegům z Pirátské strany je 
možno zodpovědět, jsou legitimní a patří na půdu zastupitelstva;  
 
M. Kuba – všem vysvětloval, kdy a jaký materiál bude rozeslán; na dotazy je odpovídáno, ovšem odmítá 
otevírat debatu o počtu obcí, kterým má být pomoci (o tomto byla předsedkyně klubu Pirátů kontaktována 
telefonicky v úterý večer);  
 
J. Švec – návrh podpoří, debatu považuje za zbytečnou s ohledem na to, že všichni měli možnost se 
k materiálu vyjádřit a zaujmout postoj;  
 
J. Váňa – diskusi považuje za absurdní, materiál zde byl detailně zdůvodněn; k názoru některých 
zastupitelů na podporu více obcí – je zde návrh Jihočeského kraje a věří, že bude jednomyslně schválen; 
současně každý občan má možnost přispět jakékoli obci určitou výší částky; 
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M. Kákona – uvedl, že má zkušenosti s přírodní katastrofou (povodněmi) a je těžké rozdělit jakýkoli dar 
spravedlivě, jde o symbolické gesto; na půdě zastupitelstva má nárok se na určité věci doptat, do této 
doby neměl možnost se zeptat z důvodu svého pracovního vytížení; 
 
M. Joch – na radě požádal hejtmana, aby byl materiál zkonzultován s předsedy klubů, což se stalo a tato 
diskuse ho překvapila; nápad s věcným darem považuje za jedinečný; poukázal na diskusi v radě kraje 
týkající se zapojení i dřevařské školy ve Vimperku; 
 
T. Hajdušek – k M. Kákonovi - KŠH je jednou z příspěvkových organizací Jihočeského kraje, která se řídí 
rozpočtovými pravidly a zákonem o zadávání veřejných zakázek; v ředitele KŠH má vedení kraje plnou 
důvěru a diskuse o tom, zda bude kraj tendrovat kamiony apod. je v tuto chvíli na tomto místě zcela 
nevhodná;  
 
V. Kovářová – vysvětlila, že si členové klubu Pirátů předávali informace, které dostávala průběžně, a i 
názory se na materiál průběžně vyvíjely; byla snaha vymyslet různé varianty, jak pomoc zacílit a líbí se 
jim myšlenka krovy pro Moravu; kolegové z Pirátské strany se snažili být jen dobrými hospodáři, chtěli být 
konstruktivní; poděkovala za předložený materiál; 
 
F. Talíř – navrhuje přejít k hlasování; 
 
L. Korytářová – ve svém vystoupení chtěla zmínit důležitost lesů, lesy jsou zde proto, aby dřevo dávaly;  
 

Hlasování č. 3 o přijetí usnesení: 39/0/0 
Číslo usnesení: 260/2021/ZK-9 
 
Usnesení č. 260/2021/ZK-9 
Zastupitelstvo Jihočeského kraje 
I. schvaluje 
1. poskytnutí humanitárních finančních darů z krizové rezervy rozpočtu Jihočeského kraje obcím na 
území Jihomoravského kraje, postiženým dne 24. 6. 2021 živelní pohromou, v celkové výši 4 000 000,- 
Kč takto: 
a) obci Hrušky IČO 00283185, ve výši 1 000 000,- Kč, 
b) obci Lužice IČO 44164343, ve výši 1 000 000,- Kč, 
c) obci Mikulčice IČO 00285102, ve výši 1 000 000,- Kč, 
d) městysu Moravská Nová Ves IČO 00283363, ve výši 1 000 000,- Kč, 
2. uzavření darovacích smluv dle příloh návrhu č. 283/ZK/21 na poskytnutí humanitárního finančního daru 
obcím s promítnutím částek dle bodu 1. usnesení, 
3. poskytnutí věcného daru – řeziva na obnovu krovů střech, případně stavbu domu, včetně dopravy na 
místo, na pomoc při obnově území po živelní katastrofě do souhrnné maximální výše 
12 000 000 Kč pro jednotlivé fyzické osoby či samotnou obec vlastnící nemovitost v katastru obcí Lužice, 
Mikulčice, Moravská Nová Ves nebo Hrušky, která byla poničena v důsledku živelní katastrofy dne 24. 6. 
2021, 
4. nabídku na uzavření darovacích smluv dle příloh návrhu č. 283/ZK/21, jejichž předmětem je poskytnutí 
humanitárního věcného daru fyzickým osobám a obcím v maximální souhrnné výši dle bodu 3. usnesení, 
5. rozpočtové opatření č. 217/Z k zajištění finančního krytí realizace bodu 1. a 3. usnesení a důvodové 
zprávy (uvolněním finančních prostředků krizové rezervy kraje a jejich zařazení na příslušné položky dle 
rozpočtové skladby), 
6. dodání věcného daru dle bodu 3. usnesení prostřednictvím Krajského školního hospodářství, České 
Budějovice, příspěvkové organizace kraje; 
II. ukládá 
1. JUDr. Lukáši Glaserovi, řediteli krajského úřadu, zabezpečit provedení potřebných úkonů vedoucích 
k realizaci části I. usnesení, 
2. Petru Stehlíkovi, řediteli Krajského školního hospodářství, České Budějovice, zajistit dodávky 
stavebního dřeva, včetně dopravy obdarovaným, v požadované úpravě dle jednotlivých objednávek od 
Jihočeského kraje. 
 
3. bod programu 
Diskuze, různé 
 

M. Kuba - další pracovní procesy (letiště, dotační tituly) budou se všemi opozičními i koaličními 
zastupiteli, kluby konzultovány i v průběhu letních měsíců. 
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4. bod programu 
Závěr 
 
Zasedání zastupitelstva kraje bylo ukončeno v 11,05 hod. 
 
Zapsala: Radmila Mrázková 
Datum:    9. 7. 2021 
 
 
Přílohy zápisu: 

1. Příloha č. 1 zápisu - výpis usnesení z 9. zasedání zastupitelstva kraje 

2. Pozvánka 

3. Prezenční listina 

4. Materiály k jednání 
 
 
 
Ověřovatelé: 
 
Mgr. Bc. Antonín Krák     ……………………………….. 
 
 
 
Ing. Linda Hetešová     ………………………………. 
 
 
 
MUDr. Martin Kuba 
Hejtman Jihočeského kraje             ……………………………… 


